

## **Protokoll rådet för funktionshinderfrågor**

### **Närvarande:**

#### **Ledamöter funktionshinderrådet:**

Kaj Nordqvist, SRF

Tarek Abdellatif, SDF

Gull- Britt Lindahl, SDF/HSO

Annika Symreng DHR

Keity Klynne Löfgren, SRF

### **Tjänstepersoner**

#### **Hässelby Vällingby stadsdelsförvaltning**

Marie Lissäng, Avdelningschef, avdelningen för äldre,  
funktionsnedsättning och socialpsykiatri

Jonna Millroth, Verksamhetscontroller, utvecklingsenheten  
socialtjänst mot äldre, funktionsnedsättning, socialpsykiatri

#### **Bromma Stadsdelsförvaltning**

Helene Bagge Österlund, Verksamhetscontroller, Socialtjänst och  
fritid

### **Frånvarande**

Edvin Lidén, HiSUS

Leonora Nyström, Astma- och allergiförbundet

Therese Lagerman, RBU

Fredrik Skoglund, Avdelningschef, Socialtjänst och fritid

**Plats: Bromma stadsdelsförvaltning**

1. Mötet öppnas  
Kaj Nordqvist ordförande förklarar mötet öppnat
2. Dagordningen godkänns
3. Föregående protokoll godkänns  
En övrig diskuteras, se under rubrik Övrigt
4. Utseende av justerare och tid för justering  
Kaj Nordqvist och Annika Symreng är justerare  
Justeringsdatum 5 januari 2026
5. Gäst: Katrin Lillius Anhörigkonsulent Förebyggande verksamhet, avbokat på grund av sjukdom.
6. Förslag på Work Shop- Jonna och Helene  
Förslag ges på att lyfta frågor kring rådets upplägg framåt och vid nästa möte fortsätta dialog i Workshop format.  
Rådet ser gärna att det organiseras Workshops i den framtida planeringen.
  - Diskussions förs utifrån följande frågor ( se även PPT): vilka konkreta steg kan ni se för en mer aktiv roll för rådet?
  - När och inom vilka områden är rådets medskick som mest värdefulla?
  - Vilka hinder ser ni gällande att rådet skulle kunna vara mer aktivt?

**Diskussion inom rådet**

Kaj lyfter att rådet finns till för att ge råd i frågor som rör personer med funktionsnedsättning. I dag upplever rådet att de i för liten utsträckning är delaktiga och har möjlighet att påverka det som händer i verksamheterna. Det är bra att rådet får diskutera övergripande program, men det saknas konkreta underlag som gör det möjligt att föra dialog och lämna synpunkter.

Kaj önskar att rådet återigen får ta del av relevant material som ska behandlas i de två stadsdelsnämnderna. Syftet är att rådet bättre ska kunna följa aktuella frågor och ges möjlighet att lämna synpunkter i ett tidigt skede. Rådet bedömer att de skulle kunna bidra mer om informationsflödet ökade.

Gull-Britt instämmer och beskriver att det är viktigt att få veta vad som är på gång för att kunna vara delaktig. Det är positivt att få information, men rådet önskar större möjlighet att aktivt lämna inspel och påverka. Annika lyfter att rådsledamöterna har lång erfarenhet och stor kunskap som i dag inte tas tillvara fullt ut. Det

har även varit svårt att uppleva möjlighet till påverkan när externa aktörer deltagit i möten.

Tarek påtalar att användning av svåra fackuttryck kan försvåra delaktigheten. Tydligare förklaringar av begrepp skulle underlätta rådets arbete. Han lyfter också att rådsmedlemmarna har god kunskap om sina geografiska områden, vilket bör användas mer.

### **Slutsats och fortsatt planering**

Marie föreslår att rådet ges möjlighet att lämna synpunkter tidigare i ärenden och remisser som ska upp på till exempel nämnd, som rör personer med funktionsnedsättning. Under handläggningen kan rådet få ta del av ärenden och lämna inspel, som sedan kan tas med i förvaltningarnas svar och yttranden.

### **Rådet är överens om fortsatt planering;**

- Förvaltningen ser över hur relevanta underlag och information kan delas i rådet- tidigare har det gjorts via e-post eller vanlig post.
- Rådet ges möjlighet att lämna synpunkter på ärenden och remisser som rör personer med funktionsnedsättning
- Workshop kan bli aktuellt när olika frågor ska diskuteras.

### **Övrigt som kom upp i diskussionen**

Förslag på områden rådet gärna är med och bidrar med kunskap kring:

Hur det ut med tillgänglighet på stadsdelsförvaltningarna

Hur ser det ut med personal där på gruppboheter som riktar sig till döva

Kunna bidra med sin kunskap till personer med hörselnedsättning- tex skolor och idrottsrörelsen

### **Återkoppling kring övriga förslag:**

Frågor kring skolan och idrottsrörelsen lyfts i andra forum.

### **7. Rådets inspel på teman- förslag på årshjul:**

Fortsatt planering nästa år

## 8. Presentation av ritningar Möjligheternas hus:

Helene informerar om ritningarna för *Möjligheternas hus*. Presentation av ritningarna planeras att tas upp vid årets första rådsmöte.

## 9. Information från förvaltningarna

Marie Lissäng informerar om arbetet i Hässelby-Vällingby. Antalet särskilt utsatta områden har minskat, vilket är resultatet av ett omfattande och långsiktigt arbete i samverkan med polisen. Områdena Grimsta och Smedshagen är inte längre klassade som särskilt utsatta. Arbetet fortsätter och omfattar även insatser i den fysiska miljön.

Vidare informeras om genomförd medborgardialog på Hässelgården, där besökare besvarade en enkät om vad som skapar trygghet. I svaren lyftes bland annat vikten av fungerande belysning och att buskage hålls efter.

Tre kvällar med medborgarträffar inom ramen för Prisma har genomförts, med fokus på den nya socialtjänstlagen. Träffarna var öppna för allmänheten och innehöll föreläsningar och information. Totalt deltog cirka 800 personer och arrangemangen upplevdes som mycket uppskattade.

Förvaltningen kommer att ta över den dagliga verksamheten Spegeln, som tidigare drivits på entreprenad. Verksamheten är belägen i Vällingby centrum.

Vidare informeras om att 11 personer inom socialpsykiatri under året har gått vidare till sysselsättning eller nästa steg i sin boendekarriär. Motsvarande nivå ses även inom LSS-verksamheterna. Förvaltningen arbetar fortsatt med målet att stödja personer mot mer självständigt boende samt arbete som ger egen försörjning, och detta arbete fortsätter under kommande år.

Avslutningsvis informeras om att förvaltningen under året tog emot 16 ungdomar på förvaltningen under tre månader. Det är bäst resultat i stan i antal ungdomar.

**Tider för möte nästa år:**

**9 februari klockan 10:00: träff med Hässelby Vällingby  
Pensionärsråd på Hässelby stadsdelsförvaltning**

**3 mars**

**14 april**

**19 maj**

**15 september**

**13 oktober**

**10 november**

**10. Fråga om LSS- boende i Bromma**

Ärendet gäller stadsdelsförvaltningen som arbetsgivare och frågor som tidigare har tagits upp om en gruppbostad.

Ärendet noteras i protokollet och läggs till handlingarna. Det föreslås att Tarek lämnar in en skriftlig skrivelse till Bromma stadsdelsförvaltning. Helene berättar att det framåt i frågan är planerat att bjuda in enhetschef på boendet Lena Tolvenstam till ett kommande möte, och det bedöms vara bra om hon får ta del av skrivelsen i förväg.

**11. Nästa möte hålls med pensionärsrådet den 9 februari  
2026 kl. 10:00**

**12. Mötet avslutas**

Klicka och skriv namn för  
underskrift  
Klicka och skriv titel

Klicka och skriv namn för  
underskrift  
Klicka och skriv titel

## **Bilagor**

### **1. PPT**